

## **A brief Bio of Prof. Dr. Dawood Abdulmalek Yahya AL-Hidabi**

**Prof. AL-Hidabi got his first degree in Physics (BSc & Ed) in 1977), at Sanaa University, Yemen. He studied his P.G.C.E. in teaching Physics, MEd, and PhD (Education) in the UK (1980-1986). He works at Sanaa University (1987-2015). He was the founding president of the University of Science and Technology, Yemen (1994-2007). He published more than 140 papers, supervised more than 150 master's and PhD theses and co-authored several textbooks for higher education institutions. Currently, he is the Editor-in-Chief of four academic journals. Al-Hidabi is a member of the advisory boards and reviewer for several national and international journals in education. Prof. AL-Hidabi joined as a Professor of Education at IIUM, Malaysia, in 2016–now. He also worked as an Assistant to the Deputy Rector of IIUM for Internationalization. He also works as the International Institute for Muslim Unity (IIMU) Director at the International Islamic University Malaysia. He is also the Chairman of the Islamic Agency for Quality Assurance and Accreditation of the Federation of Universities of the Islamic World (FUIW) which is hosted by IIUM. He engaged in consultancy and training for national and international organizations such as Ministries of Education and higher education, the World Bank, UNESCO, UNICEF,**

**ISESCO, OIC, IIIT, and others. His areas of interest are Curriculum and Instruction, Quality and Governance, Integration of Knowledge, Strategic Planning, Higher Education Leadership and Universities' Auditing and Performance Development.**

تعريف بالأستاذ الدكتور داود عبد الملك يحيى الحدابي

تخرج الدكتور داود الحدابي من كلية التربية (قسم الفيزيا) بجامعة صنعاء اليمنية في عام 1977. وحصل على دبلوم عالٍ في تدريس الفيزياء، وماجستير ودكتوراه في التربية من بريطانيا (1980 - 1986). عمل أستاذاً في جامعة صنعاء (1987 - 2015). كان الرئيس المؤسس لجامعة العلوم والتكنولوجيا في اليمنية (1994 - 2007). عُيِّن بعد ذلك نائباً لرئيس مجلس إدارة جامعة العلوم والتكنولوجيا. حالياً يعمل أستاذاً للتربية في الجامعة الإسلامية العالمية بماليزيا منذ 2016 وعمل مساعداً لنائب مدير الجامعة للعلاقات الدولية ورئيساً لهيئة الجودة والاعتماد الأكاديمي التابعة لاتحاد جامعات العالم الإسلامي - منظمة الأيسسكو. يشغل حالياً منصب مدير المعهد العالمي لوحة الأمة (IIIMU) في الجامعة الإسلامية العالمية ماليزيا. نشر الدكتور الحدابي أكثر من 140 بحثاً علمياً، وأشرف على أكثر من 150 بحثاً لطلبة الماجستير والدكتوراه. ويرأس تحرير أربع دوريات علمية محكمة، وعضواً استشارياً لعدد آخر، كما يعمل حالياً رئيساً وعضواً للعديد من المنظمات التربوية والعلمية المحلية والدولية. كما قدم العديد من الدورات والاستشارات المؤسسية والتربوية والإدارية والاجتماعية منذ ثمانينيات القرن الماضي للعديد من المؤسسات والمنظمات المحلية والدولية مثل وزارات التربية والتعليم والتعليم العالي، واتحاد الجامعات العربية، والبنك الدولي، ومنظمة اليونسكو، واليونسيف، والمنظمة العربية للتنمية الإدارية،

والمعهد العالمي للفكر الإسلامي، ومنظمة الأيسسكو، ومنظمة التعاون الإسلامي، وغيرها. مجالات اهتمام الأستاذ الدكتور الحدابي متعددة؛ منها مناهج وطرق التدريس، والقيادة الجامعية، وتقييم وتطوير أداء الجامعات، والتخطيط الإستراتيجي، والجودة والاعتماد الأكاديمي والحوكمة، والتكامل المعرفي.